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جهان، زبان، ما
ما باید زبانی بارور از اندیشه و مستعد زایش نظریه 
داشته باشیم تا ضمن رفع نیاز های خود و برای تولید 
جهان خود براساس ماهیت و ماییت خود که تاریخی 
است، اقدام کنیم تا بتوانیم ضمن عرضه جهان خود 
به فرهنگ ســایر، وارد بازار دادوســتد شویم و در این 
صورت اســت که حق دریافت از دیگران را هم داریم، 
در غیر این صورت، به شــیوه استحاله به دیگری تبدیل 
خواهیم شد. زبانی که فقط گیرنده باشد، از بین خواهد 
رفت؛ حتی زبانی که فقط  دهنده باشد، شکوفا نخواهد 
مانــد. پس بــرای بهره مندی از زبانی کــه توان تولید 
داشته باشد، باید زبان را از قیود رهایی داد و با نگاهی 
همه سویه به همه شقوق آن، از جمله زبان استوره تا 
علم توجه داشت و اجازه داد که این زبان ها به موازات 
هم ســخن بگویند. تنها در این موقعیت است که ما 
می توانیم با هســتی خود پیونــد و رابطه برقرار کنیم 
و گذشــته های دور و نزدیک خــود را از نو بخوانیم و 
جهان خود را در زمان حال مســتقر کنیم تا به عنوان 
پایگاهی به سوی آینده حرکت کنیم. در غیر این صورت 
چنان که از قبل گفته شــد نابودی حتمی است و یکی 
از اصلی ترین دلایلی که ما امروز نمی توانیم گذشــته 
خود را احضار کنیم و از معماری گرفته تا نقاشــی، از 
لباس گرفته تا شیوه غذاخوردن، با زبان ها و جهان های 
ناشــناخته روبه رو شده ایم، این اســت که نه تنها زبان 
خود را نمی شناســیم، بلکه اندیشه هم اکسیر و نایاب 
است.  از توان مینوی زبان که بگذریم، زبان باید اقتصاد 
مادی هم داشته باشد. هم چنان که تولید نظریه در اثر 
حمل و وضع اندیشــه در زبان باعث پویایی آن است 
که جهان هر فرهنگی از آن حادث می شود، به موازات 
آن و بر اثر سیالیت ساختار این جهان انسانی، ضرورت 
نیاز های نو به نو و متنوع نیز تولید می شود که زبان باید 
بتواند از پشتوانه اقتصادی آن برخوردار باشد و بتواند 
مفهومــات این اقتصاد را بیان کند تــا از این منظر نیز 
این استعداد را داشته باشد که وارد بازار جهانی شود 
و در دادوســتد این بازار جایگاه شایسته خود را اختیار 
کند. برای نمونه اگر ما الکل را شناختیم و آن را تولید 
کردیم، دیگران بدون تغییر، آن را از زبان ما گرفتند اما 
از آن جایی که اقتصاد نداشتیم و در جهان ابداعات و 
اختراعات قرن هاست که قدمی برنداشته ایم، در همه 
زمینه های فنی، مهندسی تا پزشــکی زبان در نهایت 
فشار اســت همچنان که در بعد نظری نیز زبان ما در 
چنین موقعیتی قرار دارد. این مشــکل، آسان نخواهد 
شد مگر آنکه به زبان آزادی داده شود تا بتواند ضمن 
اعلام موانــع و نمایاندن علت ها، ســدها را از معابر 

بگشاید.
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افزایش ۱۰ تا ۱۵ درصدی 
بلیت اتوبوس ها

ایســنا: دبیر کمیسیون حمل ونقل شــورای شهر  �
تهــران از بررســی لایحه تعیین نرخ کرایه تاکســی و 
اتوبوس در ســال ۹۷ خبر داد. محمد کرونی، با بیان 
اینکه لایحه تعییــن نرخ کرایه تاکســی و اتوبوس از 
سوی شهرداری برای بررسی به کمیسیون حمل ونقل 
شورای شــهر تهران ارســال شــد، گفت: از آنجا که 
نحوه محاســبه نرخ بلیت به طور کامــل تغییر یافته 
است، ســعی می کنیم که هرچه سریع تر بررسی های 
تخصصی انجام شــود تا بتوانیم نرخ کرایه تاکســی 
و اتوبوس برای ســال جدید را اعــلام کنیم.  او با بیان 
اینکــه درباره افزایــش نرخ بلیت اتوبــوس برای هر 
خط نیز قمیت ها افزایــش می یابد، افزود: با این حال 
متوسط درصد افزایش بلیت در اتوبوس برای بخش 
خصوصــی ۱۵ درصــد و در حوزه اتوبــوس عمومی 
۱۰درصد است. درباره تاکسی نیز شرایط محاسبه نرخ 
کرایه متفاوت اســت؛ نرخ در تاکسی رانی پارامترهای 
جدیــدی دارد و در لایحه عنوان شــده که نرخ کرایه 
با توجه به شــرایط نامســاعد جوی و همچنین اوج 
ترافیک متفاوت اســت و افزایش می یابد. در گذشته 
نحوه محاســبه کرایه تاکســی این گونه بــود که یک 
مبلغ «ورودیه» از مسافر اخذ و تا یک مسافتی «آزاد» 
محاسبه می شد اما در لایحه جدید مسافت آزاد حذف 
شده و مسافران ضمن پرداخت مبلغ ورودیه، سفرشان 

براساس «کیلومتر» محاسبه می شود. 

جلیقه ضدگلوله برای محیط بانان 
فــارس: فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت با  �

اعلام این خبر که هزارو ۵۰۰ جلیقه ضدگلوله در میان 
محیط بانان سراســر کشور توزیع شد، گفت: این اتفاق 
برای نخستین بار در کشور رخ داده است و از این پس 
هیچ محیط بانی بدون جلیقه ضدگلوله به گشت زنی 
در مناطق نمی رود. سرهنگ جمشید محبت خانی در 
پاســخ به این سؤال که آیا با توزیع جلیقه و تجهیزات 
نظامی محیط بانان حالت نظامی  پیدا نمی کنند، گفت: 
بنا نبــود که محیط بانان از نظامی گری خارج شــوند؛ 
ما تا به حال ۱۲۰ شــهید و ۱۵۰ جانباز داشته ایم و باید 
در راســتای پاســداری از جان محیط بانــان در مقابل 
شــکارچیان اقدام می کردیم.  فرمانده یگان حفاظت 
محیط زیست خاطرنشان کرد: در سال گذشته بالغ بر 
پنج  هزار قبضه سلاح شــکاری و جنگی از متخلفان 
کشف شده است. در این شرایط نمی توان محیط بان را 
بدون تجهیزات نظامی به مناطق فرستاد. ما به دنبال 
دریافت کلاه ضدگلوله هم هستیم، چون باعث حفظ 
جــان محیط بان در مقابــل شــکارچیان و متخلفان 
می شود که تا بن دندان مجهز هستند و حتی از سلاح 

جنگی هم استفاده می کنند. 

سال گذشته ۳۰ هزار کارگر 
دچار حادثه شدند

معاون طب کار و کمیسیون های پزشکی اداره کل  �
درمان تأمین اجتماعی بــا تأکید بر اینکه نرخ حوادث 
ناشی از کار در کشــور ما بالاست، گفت: سال گذشته 
بیــش از ۳۰  هزار کارگر دچار حادثه شــدند. داریوش 
پناهی زاده افــزود: بیش از ۳۰  هزار حادثه ناشــی از 
کار در ســال گذشته داشــته ایم که به لحاظ آماری در 
کارگاه های تحت پوشش اداره کل شرق تهران تعداد 
حوادث کار بیشــتر بوده اســت. به گفته معاون طب 
کار و کمیسیون های پزشکی اداره کل درمان مستقیم 
تأمین اجتماعی، بیشترین نرخ بروز حادثه با ضریب پنج 
در استان قزوین و کمترین نرخ بروز حادثه (۳۴صدم) 
در کارگاه های تحت پوشــش اداره کل شــرق تهران 
بوده اســت، البته تعداد کارگاه های برخی از استان ها 
بیش از سایرین اســت و برهمین اساس نرخ حوادث 
ناشــی از کار نیز در آنها بیشتر است و در مجموع باید 
فرهنگ رعایت نکات ایمنی در محیط کار اجرا شــود، 
درحالی که رعایت نکات ایمنی در کشــور پایین است. 
او بیشــترین حوادث را در انگشــتان دست دانست و 
گفت: بیشــترین حوادث ناشی از کار مربوط به دستان 
و انگشــتان کارگران است و در حوادث ناشی از دست 
بیشــترین میزان حوادث را داریم، به همین دلیل لزوم 
جلوگیری از آن رعایت نکات ایمنی در کارگاه هاست. 
برهمین اســاس در کارهای ساختمانی بروز حوادث و 
مخاطرات برای کارگران بیش از ســایر مشاغل است 
که در این زمینه شــهرداری می تواند با چاپ بروشور 
همراه با پروانه ساخت اطلاعات ایمنی را به کارفرماها 
ارائه دهد و مهندســان ناظر نیز در حین انجام کار بر 
رعایت نکات ایمنی نظارت کافی داشــته باشــند. به 
گفته او کارفرما باید در حین انجام کار کارگران را ملزم 
به اســتفاده از لبــاس و کلاه ایمنی کند و از تجهیزات 

مناسب، ایمن و استاندارد در کار خود استفاده کنند. 

افزایش کانون ریزگردها در کرمان
اســتان  � زیســت  مدیــرکل حفاظت محیط  ایلنا: 

کرمان با بیان اینکه بارندگی ها نسبت به سال گذشته
 ۸۰ درصد کاهش داشته  است، گفت: آبی برای شرب 
وجود ندارد، چه برسد به اینکه حقابه محیط زیست را 
مطالبه کنیم. رضا جزینی زاده درباره آخرین وضعیت 
تــالاب جازموریان گفــت: با توجه به خشک ســالی 
که امســال بــا آن روبــه رو هســتیم و کاهش بیش 
 ۸۰ درصد بارندگی ها نسبت به سال گذشته، وضعیت 
تالاب جازموریان روزبه روز بدتر می شود. سال گذشته 
با وجود بارندگی هایی که شــده بود، ما باز هم مشکل 
داشتیم چه برســد به امسال که وضعیت بارندگی ها 

بسیار بدتر است. 
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شــهرزاد همتی: «قوه  قضائیــه لایحه تأمین 
امنیت زنان در برابر خشــونت را از ۹۲ ماده 
به ۵۱ ماده تقلیل داده اســت». این بخشی 
از اظهارات زهرا آیت اللهی، رئیس شــورای 
فرهنگــی اجتماعــی، درباره لایحــه تأمین 
امنیت زنان است که بیش از چهار سال است 
در راهروهای قوه  قضائیــه، معاونت زنان و 
شــورای فرهنگی اجتماعی دست به دســت 
می شــود. لایحه ای کــه پیش از ایــن زهرا 
آیت اللهــی آن را ضــد مــرد، جرم انگارانه، 
غربی و خانواده ستیز نامیده بود. آیت اللهی 
در حالی درباره ایــن لایحه نظر می دهد که 
نمایندگان فراکســیون زنان مجلس شورای 
اســلامی نه از حذف مواد آن باخبر هستند و 

نه تا به حال این لایحه را خوانده اند. 
درباره لایحه هیچ خبری به ما نمی دهند

طیبه سیاوشــی، نماینده مجلس شورای 
اســلامی و عضو فراکســیون زنان مجلس، 

با اشــاره به اینکــه هنوز ایــن لایحــه را نخوانده 
اســت، به «شــرق» می گوید: «من پیــش از این نیز 
در گفت وگویــی عنوان کــردم ما از هــر جایی که 
توانســتیم پیگیــری کردیم، اما اصلا نتوانســتیم به  
این لایحه دسترســی پیــدا کنیم. از دکتــر خدایی، 
معاونت حقوقی قوه  قضائیــه نیز وقت گرفته ایم و 
تاآنجایی که من اصرار کردم، توانستیم با دفتر ایشان 
ارتبــاط بگیریم، چــون پیگیری های ما نشــان داده 
آخرین بار این لایحه در دفتر آقای خدایی بوده است 
و منتظر پاسخ هستیم. ظاهرا می خواهند خاصیت 
این لایحه را از بین ببرند. چون دو ســال تمام است 
که بــه ما می گویند ایــن لایحه می آیــد و نیامده و 
معلوم نیست دارند با این لایحه چه می کنند. من به 
معاون حقوقی ریاست جمهوری، خانم لعیا جنیدی 
هم پیغام دادم و ایشــان گفتند به زودی می رســد، 
خانــم ابتــکار می گویند همین روزها به دســت ما 
می رســد. از طرفی تمام خانم هایی که حقوق دان 
هســتند و روی ایــن لایحــه کار کرده انــد، گفته اند 
آخرین ویرایشش را انجام داده ایم و اواخر پاییز سال 
گذشته گفتند کار تمام شده و به زودی می آید، اما ما 
در جریان نیســتیم که چه بر سر لایحه آمده است». 
سیاوشــی تأکید کــرد: «حتی آقایــان اصلاح طلب 
مجلس یا آقایان آکادمیک بیرون از ورطه سیاســت 
به مــن گفته بودند در این لایحه جرم انگاری زیادی 
شــده و به حریم خانواده آسیب می خورد و من هم 
تأکید می کردم که به هرحــال حواس من هم روی 
حفظ حریم خانواده اســت و ما دنبال این هســتیم 
کــه به هرحال مباحــث تحکیم خانــواده را که در 
اســناد بالادســتی وجود دارد، پیگیــری کنیم. قرار 
نیســت ما به حریم خانواده آســیب بزنیم، اما من 
نمی دانــم که با این لایحه چه کرده اند که شــورای 
فرهنگی اجتماعی زنان که به شــدت نسبت به این 
لایحه موضع داشت، نظرش یک مرتبه در این مورد 
تغییر کرده. ما لایحــه را ندیده ایم و احتمالا لایحه 
به شورای فرهنگی اجتماعی زنان رفته و نمی دانم 

چه اتفاقی افتاده است».
پروانــه سلحشــوری، رئیــس فراکســیون زنان 
مجلس شــورای اسلامی نیز در گفت وگو با «شرق» 
با اشــاره به اینکه من اصــلا در جریان جزئیات این 
ماجرا نیســتم و از طریق مصاحبه خانم آیت اللهی 
در جریان این ماجــرا قرار گرفته ام، می گوید: «هرگز 
لایحه را بــه ما نداده اند و یک نســخه را به لایحه 
فرهنگــی اجتماعــی داده اند و یک نســخه هم در 
اختیار قوه  قضائیه قرار گرفته اســت. اما در جریان 

بودم که قوه  قضائیه کار بررسی 
را تمــام کرده و فقــط امضای 
ریاســت قوه باقی مانده است. 
روز گذشــته ما مصاحبه خانم 
ایشان  آیت اللهی را خواندیم و 
گفته اند که نیمی از مواد حذف 
شــده اســت. من فکر می کنم 
باید نســخه اصلی به مجلس 
تحویل داده و بررســی شود تا 
ببینیم آیا ایــن لایحه امنیت به 
کمیســیون حقوقــی و قضائی 
ارجاع می شــود یا بــا توجه به 
اینکه مســئله زنــان را در نظر 

گرفته به کمیســیون فرهنگی ارجاع می شــود. اگر 
این لایحه به کمیســیون قضائی بــرود زمان زیادی 
طول می کشد تا بررسی شــود، اما اگر به کمیسیون 
فرهنگی ارجاع شود، یک دستور کار جدی برایشان 
در نظر می گیریم». سلحشــوری تأکیــد کرد: «هیچ 
نســخه ای در اختیار ما قرار نداده اند، اما نمی دانم 
چطور است که دوستان خارج از مجلس در جریان 
این لایحه هســتند و چند نفر به من گفته بودند که 
این لایحه جرم انگارانه اســت، اما ما هنوز لایحه را 
نخوانده ایــم. وقتی بحث جرم انــگاری در آن پیش  
آمــد از خانم مولاوردی درباره این مســئله ســؤال 
کردیم و ایشــان گفتند اصلا چنیــن چیزی صحت 
ندارد، امــا به هرحال در دیدار نــوروزی که با آقای 
لاریجانی، رئیس مجلس داشــتیم، تأکید کردیم که 
آقای لاریجانی کمک کنند این لایحه هرچه زودتر به 

مجلس بیاید».
زهــرا آیت اللهــی رئیــس شــورای فرهنگــی- 
اجتماعی زنان اســت، او پیش از این در گفت وگویی 
که سروصدای زیادی به پا کرد، عنوان کرده بود: «خدا 
می داند با چنین وضعیتی کدام پسری ولو ٤۰ ساله و 
٥۰ ساله جرئت ازدواج کردن خواهد داشت؛ حتی اگر 

رستم دستان باشد، باید حمایت و دفاع از زنان را به 
مردان واگذار کرد. تجربه نشــان داده که بهترین نوع 
حمایت از زنان آن اســت که حمایــت از زنان را به 
مردان خانواده بسپاریم. پدر، همسر، برادر، پدر بزرگ، 
پدر همســر و محارمی که قــدرت حمایت و دفاع از 
زن را دارند». او در تأکید مجدد به این صحبت ها در 
گفت وگویی با روزنامه «شــرق» نیز اشاره کرده بود: 
خیلی جاها مــرد خانواده را بایــد از حیث باورها و 
رفتارهایش تغییر داد، اگر باور و خصلت ها سر جای 
خودش باشــد، با ضرب  و زور قانــون بخواهیم مرد 
را وادار بــه تغییر کنیم، آنجا که مشــکل مرد خیلی 
حاد نیســت، به ضرر زن می شود. زن دنبال چیست؟ 
 دنبال این است که در خانه اگر ظلمی به او می شود، 
برطرف شــود و بتواند کنار فرزندان و همســرش به 
خوشــی زندگی کند. اگر مــا برنامــه ای بچینیم که 
نتیجه اش متلاشی شدن خانواده باشد، درست است 
که الان یک زن از یک مشکل به صورت موقت نجات 
پیــدا می کند، اما دچار مشــکل بزرگ تري می شــود 
و آن فروپاشــی خانواده اســت. تلاش های روزنامه 
«شــرق» برای گفت وگوی مجدد با رئیس شــورای 

فرهنگی- اجتماعی زنان بی نتیجه ماند. 
حذف مواد تکراری از لایحه 

از صحبت های روز گذشــته آیت اللهی این طور 
به نظر می رســد که دلیل تغییر و حذف ۵۰ماده ای 
این لایحه اعتراضات و جرم انگارانه بودن آن است، 
اما اشــرف گرامی زادگان معــاون حقوقی معاونت 
رئیس جمهور در امور زنــان و خانواده دلیل حذف 
ایــن مواد را فقط تکراری بودن آنهــا می داند. او به 
«شرق» می گوید: «این لایحه که در چهار، پنج سال 
گذشته مورد بررسی قرار گرفت، مربوط به سال ۹۱ 
بود. لایحه کنوني مربوط به سال ۹۲ است که هنوز 
قانون مجازات اســلامی و قانون آیین دادرســی که 
سال ۹۲ و ۹۴ اصلاحیه خورد، تصویب نشده بود. به 
خاطر همین آن زمان که ما در حال تدوین این لایحه 
و ارجــاع آن به قوه  قضائیه بودیم، وقتی به مرحله 
قوه  قضائیه رسیدیم، اول با قانون مجازات اسلامی 
و آیین دادرســی کیفری انطبــاق دادیم تا هرجا که 
ماده تکــراری داشــت و در اصلاحــات جدید قوه 
آمده بود، حذفش کنیم. یعنی شش ماه قبل وقتی 
که آمدیم یک به یک مواد را بررســی کنیم، هرچه 
مــاده تکراری بود، حذف کردیم. این کار هم در قوه  
قضائیــه زیر نظــر ۱۸ قاضی انجام شــد و زیر نظر 
معاون حقوقی قضائیه، آقــای خدایی، پیش رفت 
و ایشــان آقای کاظم پور را مسئول این کار قرار داده 
بودنــد. من در دو روز گذشــته 
شــورای  محترم  رئیس  ادعای 
فرهنگــی- اجتماعــی زنان را 
دیدم و به شدت متعجب شدم 
از ادعــای پیش آمــده از طرف 
این شــورا. این ۵۰ مــاده در دو 
ماه گذشــته بــه قــوه  قضائیه 
ارجاع شد تا به امضای معاون 
حقوقی قوه  قضائیه و ســپس 
به دســت ریاســت محترم قوه 
قضائیــه برســد». وی افــزود: 
«قوه  قضائیه این لایحه را از ۹۲ 
ماده به ۵۱ مــاده تبدیل کرده، 
ایــن کار مربوط بــه چهار ماه پیش اســت و ربطی 
به حــالا ندارد. تــلاش قوه  قضائیه بــر این بود که 
نظرات تمامی طیف ها را بــه این لایحه جلب کند، 
مثل اینکه جلســاتی نیز با افراد مختلف داشته اند 
که بتواننــد نظرات را جلــب کنند. البتــه من فکر 
می کنــم خانم آیت اللهی هم کامل به این مســئله 
اشــراف دارند که حذف این ماده ها بنا بر دلخواه و 
نظر عده خاصی نیست و ایشان در جلسات حضور 
داشــته اند و دلیل تقلیل مواد را می دانند و متوجه 
هستند که دلیل حذف مواد فقط تکراری بودن آنها 
بوده  و ممکن اســت خبرنــگار در انتقال گفته های 
ایشان درست پیش نرفته و می دانند که قوه  قضائیه 
بــدون ملاحظات و بــا توجه به دیــد و نگاهی که 
دارد، خودش اقدام بــه تطبیق و حذف زوائد کرده 
است. زوائدی که قبلا در قانون دیگری وجود داشته 

است».
گرامی زادگان تأکید کــرد: «فصل اول این لایحه 
به تحکیم مبانی خانواده و امنیت زنان و پیشگیری 
از جرائم خشــونت آمیز پرداخته است تا ما از زنان 
خشونت دیده حمایت کنیم و شاخص های دادرسی 
منصفانه و ســطح آگاهی عمومی را نیز بالا ببریم. 

تمام زنان کشــورمان نیز و هر کســی کــه در ایران 
مقیم اســت شامل این قانون می شــوند. ما در این 
لایحه خشونت را تعریف و انواع آن را نیز مشخص 
کرده ایــم؛ خشــونت فیزیکــی، روانــی، مزاحمت، 
خشونت جنســی و تجاوز را تعریف کرده و درواقع 
یک تعریف جامع و کامل از خشونت ارائه کرده ایم. 
فصل دوم به تشــکیلات می پردازد؛ اینکه اداره این 
تشــکیلات با چه کســانی اســت؟ کدام تشکیلات 
امنیت زنان را تأمین می کند. در این فصل شــورای 
هماهنگی تأمین امنیت زنان تعریف شــده اســت. 
این شــورا در معاونت اجتماعی پیشگیری از وقوع 
جرم مســتقر است. قوه  قضائیه این شورا را پذیرفته 
اســت و بر اساس آن در معاونت اجتماعی وظایف 
آن را تعریف می کند. وظایف این شــورا چیســت؟ 
برنامه بدهد، مطالعات نظری انجام دهد، عملکرد 
دســتگاه ها را مــورد ارزیابــی قرار دهــد، محتوای 
آموزشی تهیه کند، زمینه های همکاری با نهادهای 

دیگر را مشخص کند و...».
معاونــت حقوقی معاون امور زنــان و خانواده 
خاطرنشــان کرد: «اعضای این شــورا چه کســانی 
هســتند؟ حدودا ۲۴ مسئول دســتگاه های اجرائی 
عضو این شــورا هســتند، معاون وزیر دادگستری و 
وزارت بهداشــت هم عضو این شــورا هستند. البته 
اعضــا فقط دولتی نیســتند؛ مثلا اعضای ســازمان 

نظــام روان شناســی، کانــون وکلا، نماینده 
کلینیک ها، حوزه علمیه و دانشــگاه در این 
شــورا عضو هستند. این شورا یک مجموعه 
تخصصــی و مســئولیت پذیر در حوزه های 
خشــونت علیه زنان اســت و در استان ها 
هم یــک شــورای هماهنگی با این شــورا 
وجود دارد. درباره نحوه جبران خسارت زن 
بزه دیده نیز برنامه ریزی شده و حتی در این 
لایحه ایجاد صندوقی برای حمایت از زنان 
بزه دیده در نظر گرفته شــده اســت. منابع 
مالی این صندوق هم از طریق دســتگاه ها 
و نهادها تأمین می شــود. هر وزارتخانه ای 
که معاونش در این شــورا حضور دارد باید 
وظایــف خود را در حوزه حــذف یا کاهش 
خشــونت انجام بدهد؛ مثــلا وزارت تعاون 
می بایســت دســتورالعمل های حفاظتی و 
بهداشــتی برای زنان صادر کند. حمایت از 
گســترش تشــکل های زنان و فعالیت های 
فنی وحرفه ای نیز در این لایحه لحاظ شــده است. 
بقیــه بخش ها هم که اعم از ســازمان بهزیســتی، 
وزارت بهداشت و... هســتند برایشان شرح وظایف 

در نظر گرفته شده است».
حرف وحدیث ها درباره لایحه منع خشونت علیه 
زنان تمامی نــدارد؛ مخالفــان آن می گویند ناقص 
اســت یا جرم انگاری زیــادی دارد، موافقان آن اما 
می گویند باید هرچه ســریع تر تصویب شــود. لایحه 
منع خشونت علیه زنان یا همان لایحه تأمین امنیت 
زنان علیه خشــونت در دولت محمود احمدی نژاد 
در دســتور کار قرار گرفت، اما در دولت اول حســن 

روحانی تغییر کرد. 
این لایحه به منظــور جلوگیری از بی عدالتی در 
روابــط خانوادگــی و رفع ظلم و تعدی نســبت به 
زنــان در عرصه خانواده و نیز پیش بینی راهکارها و 
ضمانت های قانونــی و جلوگیری از افراط و تفریط 
در این زمینه تدوین شــد. پیش از آمدن بهار بود که 
زنی در تبریز قربانی اسیدپاشــی شد و قانون مدونی 
برای کمک به او وجود ندارد. در شــرایط این چنینی 
بــه نظر می رســد شــاید بایــد اختلاف هــا را کنار 
گذاشــت و قانونی اثرگذار برای حل مشکلات زنان 
تعریــف کرد؛ قانونی که در هــر دوره ای و بی نیاز از 
زدوبندهای سیاسی بتواند حقوق زنان را که سال ها 

نادیده گرفته شده به آنها بازگرداند. 

رئیس شورای فرهنگی-اجتماعی زنان از حذف نیمی از مواد لایحه منع خشونت علیه زنان خبر داد

لایحه ای که نصف شد

طیبه سیاوشی، نماینده مجلس:
ما دنبال این هستیم که به هرحال 
مباحث تحکیم خانواده را که در 

اسناد بالادستی وجود دارد، پیگیری 
کنیم. قرار نیست به حریم خانواده 
آسیب بزنیم، اما من نمی دانم که 

با این لایحه چه کرده اند که شورای 
فرهنگی اجتماعی زنان که به شدت 
نسبت به این لایحه موضع داشت، 

نظرش یک مرتبه در این مورد
 تغییر کرد 
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